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Białe Błota, dnia 03.03.2022 r. 

BRG.0012.4.3.2022 

 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska, z dnia 

03.03.2022 r. od godz. 15:00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji: Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski, radna 

Ilona Nowakowska, radny Piotr Mądrzyński oraz Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz, radna 

Anna Banaszek, radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, radna Patrycja Harczenko-

Staszewska, Sławomir Ossowski, radny Henryk Sykut 

i goście: radni powiatu bydgoskiego: Robert Baranowski, Andrzej Szmytka i Adam Ryfa, Sekretarz 

Gminy Ewa Galicka, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska, Ryszard Gołąb stanowisko ds. 

obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego, Redaktor Naczelna czasopisma Białe Błota info 

Marzanna Kreja, Sołtys Sołectwa Łochowo Sebastian Tomicki, mieszkanka. 

 

Posiedzenie otworzył i prowadził przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 

Środowiska Łukasz Wyszomirski, który powitał wszystkich uczestniczących w posiedzeniu Komisji. 

Sprawdzono obecność, odczytano informację o ochronie danych osobowych. 

 

Tematyka: 

1. Udział Gminy Białe Błota w siatce pomocy samorządowej dla uchodźców z Ukrainy, 

2. Sprawy bieżące.   

 

Ad. 1 

Głos zabrała Sekretarz Gminy Ewa Galicka, która poinformowała, że na terenie Gminy są zbiorowe 

punkty kwaterunkowe, na dzień dzisiejszy jest tam około 200 osób. Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej swoimi siłami jest tam codziennie, opiekuje się kobietami, jest też kobieta w ciąży, więc 

trzeba ją objąć szczególną troską. Centrum Obsługi Edukacji i Sportu także włącza się w pomoc. 

Tworzona jest baza miejsc w kwaterach prywatnych, w mieszkaniach, gdzie już ponad 30 rodzin 

zgłosiło się do przyjęcia uchodźców. Zgodnie z poleceniem wojewody tworzona jest ta baza na 

wypadek, jeśli zabraknie miejsc w zbiorowych punktach. Oprócz tego poczyniliśmy standardowe 

działania: utworzyliśmy specjalną zakładkę na naszej stronie, w której zamieszczamy wszelkiego 

rodzaju informacje ważne dla uchodźców z Ukrainy, jak i dla naszych mieszkańców. Komunikaty 

zamieszczane są także w języku ukraińskim. Jest informacja o utworzonej przez Urząd Wojewódzki 

infolinii. Sekretarz poinformowała, że są zbierane informacje o różnego rodzaju pomocy, którą mogą 

nieść mieszkańcy, zarówno w zakresie transportu czy wolontariatu. Utworzono trzy punkty 

przyjmowania darów, punkty te mieszczą się w szkołach. Dary przyjmowane są od poniedziałku do 

piątku od 16:00 do 18:00 oraz w soboty od 10:00 do 12:00. Sekretarz zwrócił się z apelem, aby 

przynoszone dary były posegregowane, aby były to nowe rzeczy, ponieważ część rzeczy, która 

została przeniesiona nie nadaje się do dalszego użytkowania. Ochrona zdrowia jest zapewniona 

przez Narodowy Fundusz Zdrowia, jako bezpłatna, inaczej ma się z lekami. Sekretarz Ewa Galicka 
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powiedziała, że godnie z zarządzeniem wojewody można było uruchomić środki zarządzania 

kryzysowego i kupić potrzebne lekarstwa i inne niezbędne rzeczy, których nie było w darach. We 

współpracy z Kołem Gospodyń Wiejskich Słoneczniki rozpoczęła się zbiórka w formie darowizn 

pieniężnych dla ofiar tragedii. Staramy się we współpracy ze szkołami, pedagogami nieść pomoc 

dzieciom, wczoraj odbyły się zabawy i animacje. Sekretarz powiedziała, że potrzebne są zabawki, gry 

dla dzieci. Sekretarz poinformowała, że na obecną chwilę potrzebne są także butelki, smoczki, mleko 

i odzież dla niemowlaków.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał Sekretarz o osoby, które są kwaterowane w 

hotelach. Czy za nocleg płaci Urząd Gminy, wojewoda czy właściciel i osoby, które prywatnie 

przyjmują. Czy przyjmują na własnych warunkach, za własne pieniądze, czy jest przewidziana 

rekompensata. Sekretarz odpowiedziała, że koszty za zbiorowe punkty kwaterunkowe są ponoszone 

przez Skarb Państwa, będzie to forma dotacji przekazana przez wojewodę, są ustalone stawki 

zarówno za wyżywienie jak i za pobyt. Zbieramy i tworzymy bazę prywatnych mieszkań, gdzie będzie 

możliwość skierowania przez wojewodę. W tej chwili nie ma innej możliwości dofinansowania. 

Gmina nie posiada takich środków, aby finansować pobyty u osób prywatnych, które już przyjęły 

uchodźców. Pomagamy, ale tylko w formie darów. Sekretarz potwierdziła, że z darmowej opieki 

zdrowotnej mogą korzystać wszyscy uchodźcy, którzy przekroczyli granice po 24 lutego, nie muszą 

się nigdzie zgłaszać, nie muszą się rejestrować, jest to zapewnione odgórnie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 

zauważył, że mamy dwie grupy uchodźców, uchodźcy, którzy będą relokowani na podstawie 

kierowania przez wojewodą oraz drugą grupę, nieformalną, którzy już zostali przejęci indywidualnie 

przez mieszkańców. Pierwsza grupa będzie objęta bardzo profesjonalną pomocą. Czy urząd ma 

jakieś rozwiązanie, jak pomóc tej drugiej grupie, w naszej gminie jest już kilka takich rodzin.  

Sekretarz odpowiedziała, że obojętnie czy jest to uchodźca, który przyjął skierowanie od wojewody 

na granicy, czy udał się do znajomego, każdy uchodźca ma zapewnioną pomoc i ochronę zdrowia, 

każdy, który się zgłosi swoje potrzeby będzie, w miarę możliwości, przez gminę otoczony opieką. 

Dzieci będą objęte opieką edukacyjną, będą organizowane sportowe zajęcia. Będziemy szukać miejsc 

pracy dla tych osób, aby mogły zacząć się usamodzielniać. 

Przewodniczący Komisji zauważył, że na chwilę obecną nie wiemy gdzie uchodźcy są zlokalizowani u 

prywatnych osób, zapytał, co z uchodźcami, którzy nie są zarejestrowani w tym systemie, czy 

mieszkańcy, którzy ich goszczą powinni zgłosić to do urzędu. Sekretarz Gminy pionformowała, że 

wszyscy są zarejestrowani, jako uchodźcy, jeżeli przekroczyli granicę 24 lutego, obojętnie gdzie 

mieszkają czy są w zbiorowych punktach kwaterunkowych kierowani przez wojewodę czy mieszkają 

u kogoś prywatnie. Cała opieka prawna, szkolna i ochrony zdrowia wszystko to mają uchodźcy 

zapewnione. W zeszłym tygodniu był jeszcze obowiązek, aby takie osoby zgłaszały się do punktu 

recepcyjnego, na tą chwilę nie ma już takiego obowiązku.  

Magdalena Sznajder zapytała w imieniu mieszkańców czy te osoby, które goszczą uchodźców mają 

złożyć deklarację odnośnie ilości osób do urzędu, jeżeli chodzi o śmieci. Sekretarz Ewa Galicka 

odpowiedziała, że jeżeli osoby będą chciały większy pojemnik to powinny zgłosić deklarację. Czy od 

uchodźców będzie pobierana opłata jest to kwestia do rozważenia przez radnych. Sekretarz podała 

przykład Bydgoszczy, gdzie uchodźcy zwolnieni są z opłat za komunikację miejską. Sekretarz 

zadeklarowała, że porozmawia na ten temat z prawnikiem i przekaże informacje radnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poprosił też o informację, co z opłatą za pozostałe 
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media.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski wyraził obawy, że taka sytuacja potrwa kilka miesięcy, 

nie chce, aby później dochodziło do takich sytuacji, że na gminę spada problem, bo ktoś nie będzie 

chciał dalej gościć prywatnie. Sekretarz odpowiedziała, że na tą chwile trudno jest mówić, co będzie 

za 3, 4 miesiące. Będziemy szukać miejsc pracy dla tych osób, w momencie, kiedy dzieci pójdą do 

szkoły te osoby będą chciały się usamodzielnić i mieć własne środki do dyspozycji. Gdy będzie 

podjęta decyzja przez wojewodę, że brakuje miejsc w grupowych punktach kwaterunkowych, to i 

będą rekompensaty dla osób prywatnych, zapewne będą objęci tymi rekompensatami wszyscy 

mieszkańcy, którzy przyjęli już uchodźców i ci, którzy przyjmą.  

Zdaniem Przewodniczącego Komisji Łukasza Wyszomirskiego lepiej mieć sytuację pod kontrolą i 

wiedzieć ile rodzin jest już w kwaterach prywatnych. 

Sekretarz odpowiedziała, że gmina dysponuje środkami publicznymi i nie może zawierać umowy 

najmu powierzchni, jeśli nie ma podstaw prawnych do wydawania środków. 

Radny powiatowy Adam Ryfa powiedział, że warto poinformować tych ludzi, że póki, co nie ma 

podstawy by wypłacić dofinansowanie, ale niech się zgłoszą i koszty przejmie Urząd Wojewódzki.  

Radna Magdalena Sznajder zauważyła, że mieszkańcy stanęli na wysokości zadania. 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka stwierdziła, że nikt nie informował, że mieszkańcy, którzy przyjmują 

uchodźców prywatnie, będą mieli z tego tytułu jakiekolwiek rekompensaty, minęło zaledwie 7 dni, 

sprawa przyjmowania uchodźców jest bardzo dynamiczna.  

Radna Magdalena Sznajder przypomniała, że zaproponowała zbiórkę już drugiego dnia wojny, 

okazało się, że zbiórka była bardzo potrzebna. Warto się zabezpieczyć, nie chodzi o dawanie 

rekompensat, ale chociażby uchwałę o zwolnienie z opłat za śmieci dla tych mieszkańców, czy zniżki 

za wodę i za kanalizację. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz, który zaproponował, aby być 

przygotowanym na sytuację, że jeżeli ktokolwiek poprosi o pomoc musi mieć tą pomoc udzieloną.  

Sekretarz powiedziała, że nie mamy możliwości rekompensaty poniesionych kosztów samego 

pobytu. Tworzymy bazę, będzie przekazana do wojewody, jeżeli będą podjęte decyzje o kierowaniu 

uchodźców do prywatnych kwater, na pewno wtedy będzie rekompensata. Sekretarz Gminy Ewa 

Galicka opuściła obrady.  

Radny powiatowy Andrzej Szmytka poinformował, że 1 marca Rada Powiatu odbyła w trybie pilnym 

posiedzenie sesji, w której uczestniczył Konsul Ukrainy Krzysztof Sikora. Radni zdecydowali o 

uruchomieniu pomocy finansowej z prywatnych kont tytułem pomocy Ukrainie, dokonując przelewu 

na numer konta wybranej organizacji: Polska Akcja Humanitarna, Caritas Polska, Stowarzyszenie 

Rozwoju Solca Kujawskiego. Andrzej Szmytka potwierdził, że z budżetu gminy, urzędu gminy, urzędu 

powiatu, starostwa nie można na takie cele przekazywać żadnych pieniędzy, muszą być to środki 

rządowe otrzymane od wojewody. Jeżeli my, jako gmina nie będziemy mogli dalej wspomagać tych, 

którzy już przyjęli uchodźców i ci ludzie Ukraińcy będą musieli być kierowanie do ośrodków pomocy, 

to trzeba być na to przygotowanym, aby taką informację przekazać do wojewody.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 

zauważył, że w czwartek wybuchła wojna, w weekend odbyły się pierwsze zbiórki, ale już teraz 

wiemy, że to powinny być zbiórki konkretnie celowane personalne. Potrzebujemy w naszej gminie 

sztabu kryzysowego, najlepiej osoby, do której będzie można kierować mieszkańców. Musimy 

wiedzieć, jakie są konkretne potrzeby, do kogo mamy się zgłaszać, kto to koordynuje.  
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Radna Patrycja Harczenko-Staszewska zaproponowała, aby były wyznaczone osoby w każdej 

miejscowości, jedna osoba na całą gminę nie da rady, koordynator powinien być w każdej 

miejscowości. 

Radny powiatowy Adam Ryfa poinformował, że takim koordynatorem jest Ryszard Gołąb, takie 

działania są już podjęte, w kwestii pojedynczych zakupów gmina kupuje ze środków kryzysowych.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że być może są takie ruchy, ale radni o tym nie wiedzą.  

Głos zabrała mieszkanka stwierdzając, że są dwie grupy uchodźców, są ludzie, którzy są ulokowani w 

prywatnych domach, potrzebują wsparcia psychologicznego, medycznego. Nie może tak być, że nie 

będziemy odpowiadać za te rodziny rozlokowane prywatnie. Ci ludzie nie chcą być zależni od kogoś, 

chcą zrobić jakieś zakupy, każdy ma inne nawyki żywieniowe, alergie. Powinien być zorganizowany 

koordynator, powinno być to zgłoszone do gminy, ile jest osób dorosłych, ile dzieci, porobimy z tego 

statystyki, szkoła zamiast zajmować się zbiórką darów, może powinna bardziej zająć się zajęciami z 

tymi dziećmi. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski poprosił Skarbnik Gminy Katarzynę Strzygocką-Kowalską 

o wyjaśnienie kwestii zbierania środków na konto, jakie są aspekty prawne uruchomienia zbiórki.  

Skarbnik Gminy powiedziała, że ustawa z 14 marca 2014 roku o zasadach prowadzenia zbiórek 

publicznych wyklucza i na obecną chwilę mamy informacje z Regionalnej Izby Obrachunkowej, że 

samorząd nie ma podstaw prawnych, aby uruchomić jakąkolwiek zbiórkę. Organizatorem zbiórki 

może być organizacja pozarządowa i komitet społeczny powołany w celu przeprowadzenia zbiórki 

publicznej. Są prowadzone działania na szczeblu ustawowym, aby wprowadzić zmiany przepisów. 

Skarbnik poinformowała, że w zarządzaniu kryzysowym są zabezpieczone środki, oprócz rezerwy, 

więc rozdysponowane zostały według aktualnych informacji, które pozyskiwane są z Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, od pana Patrycjusza Migawy, Ryszarda Gołębia. Wszelkie niezbędne 

wydatki są możliwe od 1 marca i realizowane. Rozwiązań, jeżeli chodzi o koszty pobytu uchodźców u 

mieszkańców, na dzień dzisiejszy nie ma, jest to problem ogólnopolski. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski zapytał, kiedy wystąpi ryzyko, że środki się skończą, na 

co Skarbnik odpowiedziała, że na miesiąc mamy zabezpieczenie.  

Radna Magdalena Sznajder zauważyła, że jeżeli mamy na koniec marca sesję, to musimy powoli 

rozważać przesunięcie środków. Skarbnik Gminy odpowiedziała, że tu chodzi o uruchomienie 

rezerwy kryzysowej, póki, co radzimy sobie ze środków budżetu, w ramach zarządzania 

kryzysowego, nie ruszamy rezerwy na zarządzanie kryzysowe. W momencie, kiedy ją ruszymy, to na 

sesji w drodze autopoprawki rozwiążemy rezerwę i wprowadzimy na wydatki.  

Radna Magdalena Sznajder przypomniała, że epidemia się jeszcze nie skończyła, żeby nie było tak, że 

nie będzie pieniędzy na potrzeby naszych mieszkańców. Musimy myśleć o naszych mieszkańcach, 

żeby dla nich starczyło też tych środków. Skarbnik odpowiedziała, że na obecną chwilę nie ma 

konieczności uruchamianie rezerwy kryzysowej. Na sesji na pewno będziemy mieć większy obraz 

kosztów. W czerwcu przyjmiemy wolne środki i wtedy uzupełnimy wszelkie środki kryzysowe. 

Głos zabrała redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja poinformowała, że 

zwróciła się do pani, która zajmuje się organizacjami pozarządowymi z pytaniem z iloma 

organizacjami urząd kontaktował się w sprawie różnych działań. W jej ocenie powinna być jakaś 

koordynacja tego wszystkiego, bo bez przerwy na Facebooku widzi ogłaszane zbiórki. W odpowiedzi 

usłyszała, że z czynnych organizacji mamy 20, redaktor naczelna zapytała, dlaczego z tymi 

organizacjami nikt się nie kontaktuje a jedynie z tymi, które są miłe Wójtowi czy urzędnikom. 



5 
 

Redaktor naczelna dzwoniła do Urzędu, aby zgłosić inicjatywę, ale nie została wysłuchana. 

Poinformowała radnych, w jaki sposób została potraktowana. Redaktor naczelna powiedziała, że nie 

kontaktowano się z organizacjami, tylko z Kołem Gospodyń Wiejskich, nie do końca jest przekonana 

czy to jest stowarzyszenie, bo wie o tym, że to nie jest stowarzyszenie. Wyraziła swoją obawę, co do 

wykorzystania takiego konta, czy taka organizacja będzie spełniała wymagania RODO, będzie 

dysponowała danymi dotyczącymi różnych wpłat, różnych osób z terenu naszej gminy. Nie do końca 

zgadza się z panią Skarbnik, że nie ma takiej możliwości, żeby jednostka organizacyjna gminy nie 

mogła utworzyć subkonta, pamięta sytuację typu pożar czy jakaś klęska i Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej tworzył subkonto, na które można było dokonywać wpłat dla danej akcji pomocy.  

Redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja zastanawia się, kto będzie później 

decydował o tym, co zakupić, w jaki sposób dystrybuować dobra. W ocenie redaktor powinny to 

robić jednostki organizacyjne Gminy, przede wszystkim GOPS. Redaktor naczelna zauważyła, że na 

stronie GOPS nie ma żadnej informacji na temat uchodźców, w jej ocenie GOPS, jako Ośrodek 

Pomocy Społecznej potrafi dobrze rozpoznać potrzeby niż poszczególny mieszkaniec czy organizacja 

społeczna. Redaktor naczelna chciałaby się dowiedzieć czy zbiorczy punkt kwaterunkowy jest to 

wynajęty hotel czy inne pomieszczenia, czy nie warto by było rozważyć zagospodarowania świetlic 

wiejskich, często niewiele w nich się dzieje, a wręcz mieszkańcy mówią, że jak chcą zorganizować 

jakieś spotkanie, to przede wszystkim im się nie zezwala na korzystanie. Przytoczony został przykład 

Ciela, gdzie nie było możliwości przeprowadzenia zbiórki. Redaktor zapytała czy w ramach tych 

środków z rezerwy na zarządzanie kryzysowe nie warto by było zapewnić jakieś środki na 

zagospodarowanie, na pierwsze niezbędne wydatki, żeby mogli sami o tych wydatkach decydować. 

Czy nasza gmina nie mogłaby takich środków wyasygnować, na takie wstępne zagospodarowanie się 

tych osób. Nie ma znaczenia czy ta osoba będzie mieszkała w zbiorowych punktach czy u osób, które 

zaangażowały się i przyjęły dobrowolnie osoby z Ukrainy, każda z tych osób powinna mieć równe 

możliwości. Redaktor naczelna zaproponowała, że Stowarzyszenie Inicjatyw Lokalnych Parasolka 

może podjąć inicjatywę w zakresie bezpłatnej pomocy prawnej dla osób z Ukrainy, na podobnych 

zasadach, jak kiedyś w Urzędzie Gminy, obecny wójt miał dyżury mediatora. Chodzi o możliwość 

korzystania z pomieszczeń urzędu lub innego miejsca, Stowarzyszenie wówczas mogłoby taką pomoc 

prawną udzielać. Wójt Gminy Białe Błota zgodnie z regulaminem organizacyjnym ma za zadanie 

współpracę z organizacjami. Jeżeli będzie wola ze strony Urzędu, to taka współpraca ze strony 

Stowarzyszenie Inicjatyw Lokalnych Parasolka jest jak najbardziej możliwa. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 

powiedział, że jest Prezesem Stowarzyszenia Nasza Zielonka, co roku organizowane są historyczne 

eventy, zgodził się, że gdyby Urząd Gminy skierował się do organizacji z terenu naszej gminy, to jest 

dużo możliwości. Stowarzyszenia mają takie możliwości, których nie mają osoby fizyczne. 

Przewodniczący zadał pytanie, co my, jako rada powinniśmy robić. Czy powinniśmy pójść równolegle 

z urzędem czy współgrając z urzędem. Przewodniczący liczył, że na tym spotkaniu padną konkretne 

rozwiązania osoby, która jest odpowiedzialna w gminie za przyjęcie uchodźców. Nie ma do nikogo 

pretensji, że na dzień dzisiejszy nie wiemy, co z finansowaniem osób z prywatnych siedzib.  

Redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja powiedziała, że trzeba by było 

wypracować pewne rozwiązania, proponując działania ze strony stowarzyszenia, co możemy zrobić, 

w czym się specjalizujemy. Mamy w swoich celach statutowych pomoc społeczną, jeżeli będziemy 

szli ścieżkami, każdy gdzieś tam na bokach będzie organizował pewne rzeczy, to będzie chaos. 
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Powinna być linia instytucjonalna, zarówno organizacje, jak i osoby, które nie są stowarzyszeniami 

powinny się włączać w tą linię. Urząd powinien zadbać o to, żeby ta współpraca była. W jej ocenie 

powinna być jedna instytucja, która skupiałaby i koordynowała różne działania, różne propozycje ze 

strony mieszkańców i to nie wybranych mieszkańców, każdego mieszkańca, każdej organizacji, która 

chciałaby mieć wkład. Musi być kontrola wydatkowania środków. W ocenie redaktor naczelnej GOPS 

powinien pokusić się o sprawdzenie czy faktycznie nie ma możliwości przyjmowania pieniędzy. Jeżeli 

urząd nadal będzie kontynuował walkę z poszczególnymi mieszkańcami to niczym pozytywnym to 

się nie skończy. 

Radny powiatowy Andrzej Szmytka, przypomniał, że radni powiatowi ustalili trzy konta do przelewu, 

powiedział, że radni Białych Błot mogliby podjąć taki sam kierunek działania jak radni powiatu 

bydgoskiego nie czekając na decyzję z Urzędu Gminy.  

Radna Magdalena Sznajder w imieniu Rady Sołeckiej oraz radnych podziękowała mieszkańcom za 

włączenie się do akcji zbierania darów. Poinformowała, że Sołectwo Ciele przedłużyło zbiórkę, dary 

nadal wpływają. W sobotę odbędzie się bieg charytatywny dla Ukrainy zorganizowany przez UKS 

Czapla, po biegu spotykamy się z mieszkańcami Zielonki i dalej zbieramy dary, które są 

systematycznie odbierane przez rodziny z Ukrainy. Jedzenie jest rozdawane mieszkańcom lub 

przewożone do Myślęcinka. Radna poinformowała, że odezwał się GOPS Białe Błota i również pomoc 

została przekazana. Radna zaprosiła do dalszych działań i współpracy. 

Radna Ilona Nowakowska powiedziała, że w Murowańcu o 10:00 była duża akcja zbierania darów. 

Dużo mieszkańców Murowańca pojechało do Młynów Rothera w Bydgoszczy zawieźć dary. Radna 

podziękowała mieszkańcom sołectwa Murowaniec i innym osobom, które włączyły się do zbierania 

darów. 

Obecni na posiedzeniu Komisji przedstawiciele sołectwa Łochowo potwierdzili, że miejscowość 

włączyła się do zbiórki. Radna Patrycja Harczenko-Staszewska prosiła, żeby nie przynosić 

wszystkiego, ale konkretne przedmioty i rzeczy, potrzebne są konkretne rozmiary. Radna Katarzyna 

Tomicka powiedziała, że na bieżąco trwa współpraca ze szkołą, świetlicą, przedszkolem i 

przygotowane są paczki na dany rozmiar i wszystko zawożone jest do rodzin. Radna Magdalena 

Sznajder powiedziała, że również istnieje możliwość odwożenia rzeczy do Bydgoskiego Centrum 

Targowo-Wystawienniczego, rzeczy muszą być posegregowane i opisane.  

Przewodniczący Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Komisji Łukasz Wyszomirski 

przypomniał, że zbiórka w Zielonce jest organizowana od godz. 10:00 do godz.18:00 w świetlicy 

wiejskiej. Najpierw spotykamy się na biegu charytatywnym. Radna Magdalena Schneider 

powiedziała, że włączyło się Koło Seniora Wrzos z prywatnymi sponsorami z gminy oraz mieszkańcy.  

Radna Katarzyna Tomicka powiedziała, że jej zdaniem wszyscy mieszkańcy, którzy przyjęli 

uchodźców z Ukrainy powinni zgłosić się do pana Ryszarda Gołębia. Radna Patrycja Harczenko-

Staszewska powiedziała, że jest coraz więcej osób a mamy jednego koordynatora.  

Przewodniczący stwierdził, że jeżeli chcemy działać, musimy to robić na własną rękę, wolał, aby było 

to wszystko zgrane.  

Radna Anna Banaszek przypomniała, że zakupiono mnóstwo łóżek covidowych, z kocami, 

poduszkami. Można to wykorzystać. Skarbnik Katarzyna Strzygocka-Kowalska powiedziała, że nie ma 

wiedzy gdzie i w jakich ilościach jest to przechowywane.  

Skarbnik zauważyła, że wojewoda kontynuuje kwaterowanie i weryfikuje miejsca, w których może 

być to zorganizowane, zauważyła, że świetlice muszą spełniać parametry zabezpieczenia bytowego. 
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Te osoby, które są skierowane mają wszystko zabezpieczone. Wojewoda kieruje na taką ilość miejsc, 

jaka jest możliwość danej gminy.  

Radna Katarzyna Tomicka zauważyła, że przyjeżdżają rodziny ze zwierzętami, boją się, że zwierzęta 

nie zostaną przyjęte. Przewodniczący Komisji powiedział, że hotel dla zwierząt w Zielonce 

zaoferował jakąś liczbę miejsc dla zwierząt. Radna Magdalena Sznajder powiedziała, że w sołectwie 

Ciele też jest karma dla zwierząt. Skarbnik zauważyła, że wiele podmiotów oferuje również swoje 

usługi dla uchodźców.     

Radna Anna Banaszek zauważyła, że jeżeli są jakieś konkretne potrzeby celowe to prosi o kontakt, 

aby te przedmioty pojechały już w konkretne miejsce, aby nie były przewożone z punktu do punktu 

tylko bezpośrednio trafiły do potrzebujących. Radna poinformowała, że w kwestii działania 

przychodni wszystko jest zorganizowane, na pewno należy poinformować obywateli Ukrainy, że 

muszą przychodzić z paszportem lub z kartką z granicy. Nie są pozbawieni opieki medycznej.  

Skarbnik poinformowała, że zakupione zostały sprzęty, które pomogą w tłumaczeniu, aby nie 

pomylić się w zrozumieniu ich potrzeb.  

Radna Anna Banaszek powiedziała, że przekaz informacji i współpraca powinna zadziałać. 

Redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja zauważyła, że należałoby w jednym 

miejscu skupić wszystkie informacje. Na stronie Urzędu Gminy trzeba by było umieścić informacje o 

tym, że przychodnia oferuje pomoc, informacje o różnych możliwościach, które osoby z Ukrainy 

mogą uzyskać. Jest ogłoszenie o tym, że mieszkańcy, którzy chcą oferować swoje mieszkania mają 

się zgłaszać, jednak zdaniem redaktor naczelnej powinna być informacja, że te osoby, które 

prywatnie przyjęły gości z Ukrainy też powinny zgłaszać się po to, żeby urząd też miał informacje i 

mógł docierać z pomocą do tych rodzin. Redaktor naczelna zapytała Skarbnik czy propozycja, żeby 

było utworzone subkonto w ramach konta GOPS-u czy to też jest wykluczone i niemożliwe, jeśli 

chodzi o możliwość przekazywania środków finansowych na to konto.  

Skarbnik odpowiedziała, że według jej wiedzy i po konsultacjach z Regionalną Izbą Obrachunkową 

nie ma możliwości otwarcia rachunku bankowego w celu prowadzenia zbiórek publicznych. Skarbnik 

nie potrafiła odpowiedzieć czy Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej posiada specjalną ustawę, 

będzie rozmawiać w tej sprawie z mecenasem na tą chwilę nie ma zgody Regionalnej Izby 

Obrachunkowej na otwarcie rachunku bankowego przez jednostkę samorządu terytorialnego w celu 

prowadzenia zbiórki publicznej. Są prowadzone prace nad zmianą przepisów prawa.  

 

Ad. 2 

Brak 

 

Na tym zakończono posiedzenie komisji.  

Protokół na podstawie nagrania sporządziła: Katarzyna Lutkowska  
 

 
 
Przewodniczący Komisji 
  
     Łukasz Wyszomirski   
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